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Zápis zo zasadnutia 

Rady vlády Slovenskej republiky pre Európsku zelenú dohodu (ďalej len ,,Rada“) 

dňa 24.1.2022 

 

 

Počet členov Rady:  40 

Prítomní osobne:  18 

Prítomní virtuálne:  18 

Prítomní spolu:   36 

Hostia:    21 

 

Prezenčná listina v prílohe. 

Čas rokovania: o 13:00  

Miesto rokovania: Vládna zasadačka Úradu vlády SR / online 

 

Otvorenie: 

 

Ján Budaj, minister životného prostredia SR a predseda Rady 

 privítal prítomných členov a hostí; 

 otvoril zasadnutie Rady; 

 skonštatoval, že Rada je uznášaniaschopná; 

 predložil na schválenie návrh programu s možnosťou jeho doplnenia. 

 

Návrh programu: 

 

1. Otvorenie  zasadnutia  
Ján Budaj, minister životného prostredia SR a predseda Rady vlády SR pre Európsku zelenú 
dohodu  

2. Prerokovanie návrhu programu 
3. Predstavenie nových členov Rady a odovzdanie menovacích dekrétov novým členom rady 
4. Balík Fit for 55 – prezentácie, diskusia, schválenie uznesenia k balíku Fit for 55 - Michal Kiča, 

štátny tajomník ministerstva životného prostredia SR a Gabriela Fischerová, generálna 
riaditeľka sekcie zmeny klímy a ochrany ovzdušia  

 Zákon o zmene klímy a nízkouhlíkovej transformácii Slovenska 
 Modernizačný fond 
 Výstupy konferencie COP 26 z Glasgowa 2021 a ich význam pre SR pri plnení 

cieľov Európskej zelenej dohody - Ján Budaj, minister životného prostredia SR 
a predseda Rady vlády SR pre Európsku zelenú dohodu 

5. Prezentácia a diskusia k využitiu ETS – Ján Budaj, minister životného prostredia SR 
a predseda Rady vlády SR pre Európsku zelenú dohodu  

6. Informácia o vytvorení pracovných skupín – Ján Budaj, minister životného prostredia SR 
a predseda Rady vlády SR pre Európsku zelenú dohodu  

7. Informácia o projekte „Obnov svoj dom“  - prezentácia, Michal Maco, generálny riaditeľ  
SAŽP 

8. Záver rokovania – poďakovanie, výzva k ďalšej spolupráci, návrhy členov rady vlády 
 

 ďalšie návrhy na doplnenie neboli predložené; 

 návrh programu bol konsenzuálne schválený; 

 následne pristúpil k procedurálnym bodom programu. 



2 
 

Hlasovanie o programe rokovania:  

 ZA – 18 

 PROTI – 0 

 ZDRŽAL SA – 0 

 
Bod 3. Predstavenie nových členov Rady a odovzdanie menovacích dekrétov novým členom rady 
 

 novým členom Rady vlády SR pre Európsku zelenú dohodu boli odovzdané menovacie 

dekréty; 

 noví členovia sa predstavili prítomným na rokovaní Rade vlády SR pre Európsku zelenú 

dohodu. 

 

Bod 4. Prezentácia – Balík Fit for 55 

 

Gabriela Fischerová, generálna riaditeľka Sekcie zmeny klímy a ochrany ovzdušia MŽP 

 predstavila kontext balíka Fit for 55, ako dôležitú súčasť Európskej zelenej dohody, ktorý 

pokrýva problematiku znižovania emisií skleníkových plynov; 

 informovala o procese prijatia balíka Fit for 55 v ostatných členských štátoch EÚ, kde sa 

väčšina snaží dosiahnuť schválenie vlastnej národnej pozície; 

 predstavila pracovná skupinu k balíku Fit for 55, ktorá bola založená v septembri 2021 a ktorá 

zaoberá jednotlivými balíkmi predpisov zoradených do skupín podľa tematických okruhov; 

 najkritickejším bodom „balíka“ je revízia smernice o obchodovaní s emisnými kvótami 

(zavedenie nového systému resp. zahrnutie sektoru budov a dopravy do tohto systému) ; 

 predstavila návrh Komisie na zriadenie Sociálno-klimatického fondu; 

 informovala o Nariadení o mechanizme kompenzácie uhlíka na hraniciach, ktorý je v gescii 

ECOFIN;  

 oboznámila prítomných o revízii Nariadenia o emisných kvótach pre osobné vozidlá; 

 uviedla, že SR má schválenú nízkouhlíkovú stratégiu z roku 2020, ktorá však bola 

pripravovaná skôr a teda je zastaralá; 

 v roku 2022 sa začne pripravovať nová nízkouhlíková stratégia, ktorá bude riešená 

koordinovane v spolupráci s inými sektormi. 

 

Andrej Doležal, minister dopravy a výstavby SR 

 uviedol, že za dôležitú považuje pružnejšiu spoluprácu na úrovni expertnej pracovnej skupiny, 

ktorá má v portfóliu okrem iného aj  obchodovanie s emisiami pre sektor budov a cestnej 

dopravy; 

 zdôraznil záujem vyššie uvedenú tému podrobne prediskutovať, nakoľko je potrebné 

zanalyzovať dopad na sektor; 

 navrhol národnú pozíciu ako „zásadne proti“ systému obchodovania ETS pre sektor budov 

a cestnej dopravy, neskôr si vie predstaviť kompromis a postupné ustupovanie z pozície pre 

sektor verejných budov za predpokladu  nastavenia Sociálno-klimatického fondu tak, aby 

z jeho prostriedkov bolo možné tieto budovy obnovovať; 

 žiadal o zváženie vytvorenia Sociálno-klimatického fondu, nakoľko by mohol byť súčasťou už 

existujúceho systému napr., na báze eurofondov. 
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Veronika Remišová, podpredsedníčka vlády a ministerka investícií, regionálneho rozvoja a 

informatizácie SR 

 vyjadrila podporu zriadenia expertných pracovných skupín, nakoľko je potrebná koordinácia 

stanovísk. 

 

Ingrid Brocková, štátna tajomníčka Ministerstva zahraničných vecí a európskych záležitostí SR 

 uvítala diskusiu k Fit for 55; 

 vyjadrila presvedčenie, že by bolo vhodné častejšie stretávanie vzhľadom na urgentnosť 

a dopadov agendy na celé hospodárstvo SR; 

 apelovala na urýchlenie finalizácie pozícii SR k predbežným stanoviskám. 

 

Dana Mareková, zástupkyňa Platformy mimovládnych rozvojových organizácií 

 zdôraznila dôležitosť diskusie o balíku Fit for 55; 

 apelovala na zvýšenie frekvencie zasadaní Rady vlády SR pre EZD a na jej aktívnejšiu pozíciu; 

 žiadala informáciu o ďalšom procese pri tvorbe pozícii SR k balíku Fit for 55 a apelovala na 

transparentnosť pri prijímaní týchto pozícií; 

 kritizovala nedostatočnú spoluprácu jednotlivých rezortov. 

 

Karol Galek, štátny tajomník Ministerstva hospodárstva SR 

  informoval, že v rámci MPK zaslalo MH SR spolu 7 zásadných pripomienok k dokumentom 

agendy MŽP, kde bol definovaný významný dopad na energetiku; 

 informoval o vytvorení medzirezortnej expertnej pracovnej skupiny s cieľom analyzovať 

dopady legislatívnych návrhov týkajúcich sa okrem iného aj ETS na domácnosti a ostatné 

subjekty v hospodárstve; 

 požiadal o prizvanie zástupcov energetiky do vyššie uvedenej pracovnej skupiny; 

 podporil stanovisko ministra dopravy a výstavby SR A. Doležala, nakoľko aj MH SR je proti 

zaradeniu sektoru budov a cestnej dopravy do systému ETS; 

 zároveň informoval o konaní neformálnej rady ministrov, kde okrem iných aj ministri 

hospodárstva V4 vyslovili jednotné záporné stanovisko k zaradeniu sektoru budov a cestnej 

dopravy do systému ETS najmä z hľadiska negatívnych dopadov na obyvateľstvo 

i podnikateľské prostredie; 

 v súvislosti s návrhom nariadenia o záväznom ročnom znižovaní skleníkových plynov vyjadril 

nesúhlas s navrhovanou hodnotou záväzného cieľa zníženia skleníkových plynov o 22,7%, 

nakoľko SR je schopná plniť uvedený cieľ len do výšky 13%, vyššie hodnoty cieľa vyžadujú 

analýzu dopadov na hospodárstvo; 

 vyjadril výhrady k zriadeniu a fungovaniu Sociálno-klimatického fondu. 

 

Soňa Gáborčáková, štátna tajomníčka Ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny SR 

 vyjadrila podporu Ministerstva práce sociálnych vecí a rodiny SR v úsilí dosiahnutia klimatickej 

neutrality; 

 žiadala, aby nastavenie Sociálno-klimatického fondu reflektovalo aj energetickú chudobu; 

 vyjadrila obavu, aby sa nezvyšoval počet obyvateľov SR ohrozených chudobou; 

 uvítala iniciatívu MŽP v súvislosti so zatepľovaním domov; 

 zdôraznila dôležitosť nástroja regulácie cien vo vzťahu k domácnostiam ohrozených chudobou. 
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Štefan Holý, podpredseda vlády SR 

 zdôraznil potrebu porozumenia výnosov zelenej transformácie ekonomiky v prospech SR 

a následne vyčíslenia nákladov. 

 

Ladislav Šimko, riaditeľ odboru prierezových priorít MIRRI 

 zdôraznil dôležitosť vypracovania analýzy dopadov expertnou medzirezortnou skupinou; 

 informoval, že balík Fit for 55 je prepojený s balíkom Viacročného finančného rámca, kde EÚ 

potrebuje nové zdroje z 3 pilierov (ETS, Carbon border adjustment measures, zdanenie 

najziskovejších spoločností s obratom nad 20 milárd – zatiaľ nie je dohodnuté na úrovni OECD)  

 apeloval na prípravu transformácie ekonomiky nie len na ekonomiku vedomostnú, ale aj na 

udržateľnosť energetiky (jadrová energetika na prechodné obdobie, geotermálna energia). 

 

Martin Polónyi, generálny riaditeľ Sekcie medzinárodných vzťahov MF SR 

 informoval o zverejnení návrhu nariadenia o nových vlastných zdrojoch rozpočtu EU 

Európskou komisiou popri balíčku Fit for 55, ktoré sú v súčasnosti 2 (clo a poplatok 

z nerecyklovaných plastov); 

 MFSR víta CEBAM ako nový zdroj rozpočtu EU. 

 

Michaela Hletková Ploszeková, APZ 

 chýba vízia, aké konkrétne ciele sa majú dosiahnuť balíkom Fit for 55, ako má Slovensko vyzerať 

po implementácii. 

 

Livia Vaššáková, Úrad vlády SR 

 Balík Fit for 55 je najväčšia ekonomická politika EU; 

 máme zdroje, ktoré nám poskytuje EU a je potrebné namapovať tieto zdroje s ohľadom na 

výzvy a na potreby SR; 

 na to potrebujeme prierezovú analytickú jednotku, nakoľko potrebujeme dáta; 

 boli ponúknuté kapacity UV SR na spoluprácu. 

 

Jakub Hrbáň, Klima ťa potrebuje 

 zelená transformácia SR si bude vyžadovať úzku medzirezortnú spoluprácu; 

 RV pre EZD vníma aj ako platformu na transparentné informovanie verejnosti. 

 

Ján Budaj, minister životného prostredia SR a predseda Rady 

 informoval o plánovanej návšteve viceprezidenta Európskej komisie Fransa Timmermansa vo 

februári 2022; 

 informoval o pracovnej ceste do Paríža a o náraste rezolútnosti politikov EU v prospech Fit for 

55; 

 vyzdvihol kľúčový úspech Slovenska, ktorému sa v spolupráci s inými krajinami podarilo obhájiť 

dočasné zaradenie atómovej energie a plynu medzi tzv. čisté energie ; 

 prizval ministra dopravy a výstavby SR na účasť v expertnej pracovnej skupine zaoberajúcej sa 

dopravou; 

 zdôraznil energetickú zaostalosť slovenského vidieka a vyzdvihol presadenie plánu 

zatepľovania budov, ktorý iniciovalo MŽP;  

 uviedol. že Balík Fit for 55 znamená aj príležitosť pre našu spoločnosť. 
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Bod 6. Informácia o vytvorení pracovných skupín 

 

Ján Budaj, minister životného prostredia SR a predseda Rady 

 informoval o zriadení pracovných skupín a o ich obsahovom zameraní a vyzval členov Rady na 

nomináciu zástupcov do pracovných skupín: 

 Pracovná skupina pre energetiku; 

 Pracovná skupina pre poľnohospodárstvo; 

 Pracovná skupina pre výstavbu; 

 Pracovná skupina pre dopravu; 

 Pracovná skupina pre priemysel; 

 Pracovná skupina pre obehové hospodárstvo; 

 Pracovná skupina k balíku Fit for 55; 

 navrhol upravené znenie uznesenia rady vlády SR pre Európsku zelenú dohodu č. 3 z 24. 

januára 2022. 

 

Jozef Viskupič, predseda Trnavského samosprávneho kraja, zástupca Združenia samosprávnych krajov 

SK8 

 pripomenul dôležitosť účasti samosprávy v pracovných skupinách; 

 zdôraznil, že odborníkov a aj dáta na mnohé oblasti má aj samospráva a ponúkol súčinnosť.  

 

Štefan Holý, podpredseda vlády SR 

 bude potrebné si špecificky zadefinovať cieľ a na základe toho merateľné ukazovatele pre 

všetky pracovné skupiny; 

 bude potrebná koordinácia medzi jednotlivými pracovnými skupinami. 

 

Katarína Jurišová, riaditeľka odboru európskych politík, Ministerstva zahraničných vecí a európskych 

záležitostí SR 

 uviedla že, predbežné stanoviská majú byť v zmysle rokovacieho poriadku NR SR predložené 

do mesiaca od predloženia návrhu; 

 z toho dôvodu odporúča držať sa skôr všeobecnejšej formulácie, nakoľko RV prijíma uznesenie, 

ktoré je v rozpore so zákonom, preto MZVaEZ SR bude nútené sa v tomto prípade, ak sa 

v uznesení bude spomínať predbežné stanovisko, zdržať sa hlasovania, nakoľko súčasné znenie 

nemôže podporiť. 

 

Michal Kiča, štátny tajomník Ministerstva životného prostredia SR 

 uviedol, že návrhy stanovísk k Fit for 55 boli zverejnené v októbri 2021, odkedy plynie lehota; 

 predpokladá, že ani jeden z členských štátov nemá schválenú finálnu pozíciu; 

 vyjadril sa, že takto formulované uznesenie má odporúčací charakter, jedná sa o poriadkovú 

lehotu a zákon o rokovacom poriadku NR SR s ňou nespája žiaden dôsledok nesplnenia lehoty. 

 

Daniel Krátky, zástupca Klubu 500 

 vyjadril názor, že politika EU nechráni výrobcov únie ako exportérov do 3. krajín; 

 Klub 500 navrhuje v systéme ETS zaviesť paralelný systém, ktorý bude zohľadňovať špecifiká 

sektoru dopravy. 
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Hlasovanie o schválení vytvorenia pracovných skupín 

 Za 29 z toho 14 prítomných v sále a 15 online 

 Zdržali sa 4 

 Proti 0 

 

Hlasovanie o schválení uznesenia č. 3 z 2. zasadnutia Rady vlády SR pre EZD 

 Za  27 

 Zdržali sa 4 

 Proti 1 

 

Informácia o výstupoch konferencie COP 26 z Glasgowa 2021 a ich význam pre SR pri plnení cieľov 
Európskej zelenej dohody  
 
Ján Budaj, minister životného prostredia SR a predseda Rady vlády SR pre Európsku zelenú dohodu 

 informoval o výsledkoch konferencie COP 26 z Glasgowa 2021; 
 boli vyhlásené záväzky súvisiace s klimatickým financovaním; 
 summitu sa zúčastnila prezidentka SR ako vedúca delegácie SR; 
 konferencie sa zúčastnili špičkoví svetoví politici; 
 výsledkom konferencie je tzv. Klimatický pakt, ktorý sumarizuje výsledky dosiahnuté 

v jednotlivých oblastiach a potvrdzuje naliehavosť a nutnosť zrýchlenia doterajšieho 
znižovania emisií v súlade s najnovšími vedeckými poznatkami; 

 Pakt žiada zmluvné strany o zvýšenie ambícii v oblasti znižovania emisií skleníkových plynov 
a zároveň zavádza tzv. Glazgowský dialóg o financovaní strát a škôd; 

 COP 26 poslúžil aj ako platforma na vytvorenie sektorových inovatívnych partnerstiev. 
 

Boglárka Kurka Ivanegová, zástupkyňa Siete environmentálne výchovných organizácií Špirála 

 víta podporu environmentálneho vzdelávania; 
 uviedla, že v rámci COP 26 boli prijaté odporúčania v rámci 10 ročného glasgowského 

programu prác v oblasti klimatického vzdelávania. 
 
Informácia o projekte „Obnov svoj dom“   
 
prezentácia, Michal Maco, generálny riaditeľ  SAŽP 

 pre projekt bola získaná podpora Európskej banky pre obnovu a rozvoj; 
 bola predstavená schéma obnovy rodinných domov z Plánu obnovy a odolnosti; 
 uviedol, že v rámci implementácie projektu bude otvorených 10 regionálnych centier, 8 

v krajských mestách a 2 ešte nie sú špecifikované; 
 informoval, že po ukončení rokovaní s MF SR budú zverejnené ďalšie kroky a postupy ako sa 

uchádzať o dotáciu. 
 

Ján Budaj, minister životného prostredia SR a predseda Rady vlády SR pre Európsku zelenú dohodu 
 informoval, že sa vedie sa diskusia o kritériu, na základe ktorého bude určené, ktoré domy 

budú obnovované ako prvé; 

 prezentoval záujem, aby sa do schémy dostali skutočne obývané nehnuteľnosti. 
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Bod 9. Záver 

 

Ján Budaj, minister životného prostredia SR a predseda Rady 

 vyzval opätovne členov Rady na posielanie nominácií do pracovných skupín 

 poďakoval sa všetkým prítomným členom i hosťom za účasť a ukončil rokovanie. 

 

 

V Bratislave 28. februára 2022 

 

Zapísala: Zuzana Cisárová, tajomníčka Rady vlády SR pre Európsku zelenú dohodu, MŽP SR 

 

 

Schválil: Ján Budaj, predseda Rady 

 

 

Zvukový záznam je k dispozícii na sekretariáte Rady. 


